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Minimumcapaciteitstarief  -  Evaluatie en initiatieven 
 
Sinds 1 januari 2023 wordt in Vlaanderen een capaciteitstarief aangerekend als onderdeel 
van de nettarieven voor elektriciteit. Dit tarief wordt berekend op basis van het 
piekvermogen dat een verbruiker van het elektriciteitsnet vraagt, uitgedrukt in kilowatt 
(kW). Voor alle huishoudens geldt een minimumcapaciteitstarief dat overeenkomt met een 
piekvermogen van 2,5 kW, ongeacht of het werkelijke piekverbruik lager ligt. 

Dit minimumcapaciteitstarief leidt ertoe dat alleenstaanden en kleine verbruikers relatief 
zwaarder worden belast, aangezien zij zelden een piekvermogen van 2,5 kW bereiken, 
maar toch dit minimumtarief moeten betalen. In 2025 bedraagt deze minimumbijdrage 
ongeveer 160 euro (incl. btw) per jaar. Deze problematiek wordt nog versterkt door de 
recente stijging van de nettarieven voor elektriciteit met 33% in 2025. 
 
Eerder dit jaar werd gesproken over de mogelijke overstap naar een dynamisch 
capaciteitstarief, zoals voorgesteld door netbeheerder Fluvius. De Vlaamse Nutsregulator 
heeft daarover nog geen beslissing genomen omdat de impact van zo'n dynamisch 
capaciteitstarief "nog niet goed in beeld is". 
 
1. Beschikt de Vlaamse Nutsregulator over gegevens over het werkelijke piekvermogen 

van alleenstaanden en kleine huishoudens? Zo ja, hoeveel procent van de 
alleenstaanden heeft een werkelijk piekvermogen dat lager ligt dan de huidige 
minimumdrempel van 2,5 kW? 

2. Welke technische en economische overwegingen hebben geleid tot het vastleggen van 
de minimumdrempel op 2,5 kW? Heeft de Vlaamse Nutsregulator alternatieven 
onderzocht, zoals een lagere minimumdrempel voor kleinere huishoudens of een 
gedifferentieerd tarief op basis van aansluitingscapaciteit? 

3. Heeft de Vlaamse Nutsregulator een impactanalyse uitgevoerd naar de proportionele 
belasting van het minimumcapaciteitstarief op verschillende types huishoudens? Zo ja, 
wat waren de belangrijkste bevindingen met betrekking tot de kostenreflectiviteit van 
het tarief? 

4. Wat is de huidige stand van zaken betreffende het voorstel van Fluvius voor een 
dynamisch capaciteitstarief? Welke tijdlijn hanteert de Vlaamse Nutsregulator voor de 
evaluatie en eventuele implementatie daarvan? 

5. Overweegt de Vlaamse Nutsregulator, binnen zijn tariefbevoegdheden, een aanpassing 
van het minimumcapaciteitstarief om de proportionaliteit ervan te verbeteren? Welke 
opties worden onderzocht om tarieven beter te laten aansluiten bij het daadwerkelijke 
gebruik van het net door verschillende types gebruikers? 


